

羅諾瑞瓦 (Ritva T. Launo) 女士簡介

羅諾瑞瓦女士於1990年9月21日被遴選為國際文獻聯盟 (FID) 的會長，領導新的政務會議，綜理聯盟事務。羅諾瑞瓦女士目前為芬蘭酒品公司 - 艾克有限公司 (ALKO Ltd.) 的資訊資源管理部門經理，同時也是該公司 IRM 研發小組的一員。她於1980年代擔任芬蘭資訊服務社社長，目前則是赫爾辛基的大學資訊服務與管理課程的指導教授委員會主席，引導該課程的發展。羅諾既是化學家也是資訊專家，曾服務於芬蘭及美國的化學公司自1984年起，她就一直是國際文獻聯盟 (FID) 委員會中的一員，並於1988年起擔任副會長。於該聯盟長期合作的這段時間，她不斷積極地參與資訊工業委員會，更是推動1998年赫爾辛基大會成功舉行的幕後功臣。近年來，她則不斷的從事於該聯盟銀行、財務及資訊工業計劃的發展。

P.S. 羅諾將受邀於開幕典禮中演講。

PRESENTING FID COUNCIL

At the General Assembly Meeting in Havana, Cuba, the FID General Assembly elected a new Council to guide and manage the Federation. A list of the new Council Members appeared in the November issue of 1990. In this new series Council Members will be presented to the FID Community.

Ritva T. Launo

Ritva Launo was elected President of FID by the General Assembly on 21 September 1990. She is currently the Manager of Information Resources Management at Alko Ltd., the Finnish State alcohol company, and a member of the company's IRM Development team. In the 1980's she was the President of the Finnish Society of Information Services and at present is the Chairman of the advisory board to the Course on Information Services and Information Resources Management at the Helsinki University of Technology. She was trained as a chemist and an Information Specialist and has worked in the Chemical Industry in Finland and the U.S.A. Ritva Launo has been an FID Council Member since 1984 and a Vice President since 1988. During her long association with FID she has been actively involved in the work of the FID Information for Industry Committee (FID/II) and she was the driving force behind the successful FID Conference and Congress which was held in Helsinki in 1988. In latter years she has been working on the FID Banking, Finance and Industrial Information Programme.



Ritva Launo
President of FID
Manager, Information Resources Management
ALKO Ltd.
P.O. Box 350
SF-00101 HELSINKI 10
Finland
Tel.: +358 0 1332490
Fax: +358 0 1333240
Telex: 123992 alkol sf